
زياده خواهي هاي 
سعيد احمديان

   گزارش
فوتبالي ها تمامي 
ندارد، يك بار مانند 
س�ال هاي قبل قراردادش�ان را ط�وري تنظيم 
مي كنند كه از زير بار ماليات شانه خالي كنند، يك 
بار هم مانند امروز معترض پرداخت حق عضويت 
قانوني و ناچيزشان به فدراسيون فوتبال می شوند. 
حكايت فوتبالي ها سال هاست كه با تافته جدابافته 
بودن انگار گ��ره خورده اس��ت، جماعت��ي كه با 
قراردادهاي چن��دده ميلياردي حاضر نيس��تند 
طبق قان��ون، ح��ق و حقوق��ي را كه نس��بت به 
جامعه يا مجموعه فوتب��ال دارن��د، بپردازند و با 
جوس��ازي، هوچي گ��ري و دادن اطلاعات غلط 
در مصاحبه هاي ش��ان ب��ه دنبال آن هس��تند با 
مظلوم نمايي طوري وانمود كنند كه انگار دست در 
جيب شان كرده اند تا پولي به زور از آنها گرفته شود، 
اين پول مي خواهد ماليات قراردادشان باشد يا حق 
عضويت ش��ان. هرچند اگر قرار بر دست به جيب 
كردن باشد با پول هاي چند ميلياردي كه سالانه از 
بيت المال بدون هيچ گونه ضابطه و قانوني به حساب 
فوتباليس��ت ها مي رود، كاملًا عيان است كه چه 

كساني دست در جيب چه كساني كرده اند! 
واكنش عصبي وريا غفوري، كاپيتان استقلال پس 
از پايان بازي با فجر ش��هيد سپاسي را در اعتراض 
به اينكه سازمان ليگ فوتبال، بازيكنان را ملزم به 
پرداخت چنددرصد جزئي از قراردادش��ان به اين 
سازمان مي كند را هم بايد در اين چارچوب تحليل 
كرد. درصدي كه حق عضويت بازيكنان و مربيان 
است، اما انگار جماعتي كه سال هاست قراردادهاي 

ميلياردي ش��ان از جيب مردم پرداخت مي شود، 
حتي پرداخت يك حق عضويت چند ميليوني از 

قرارداد چند ميلياردي شان را هم برنمي تابند. 
  جوسازي كاپيتان موازي با پروژه مديرعامل!

ماجراي اعت��راض كاپيتان اس��تقلال به دريافت 
درصدي از قرارداد بازيكنان توسط سازمان ليگ به 
اوايل آبان برمي گردد، همان روزهايي كه مصطفي 
آجورلو، مديرعامل تازه  منصوب شده استقلال به 
دنبال گرفتن اختيار تبليغات محيطي از سازمان 
ليگ بود، اما مسئولان اين سازمان به شدت مخالف 
واگذاري آن به باش��گاه ها بودند. غف��وري در اين 
مصاحبه در واكنش به سؤالي درباره اينكه اين روزها 
بحث زيادي بين باشگاه استقلال و سازمان ليگ 
براي تبلبغات دور زمين است با بيان يك ادعاي تازه 
عليه سازمان ليگ سعي مي كند فشار اين باشگاه را 

عليه اين سازمان بيشتر كند. 
او در اين مصاحبه مي گويد: »اينكه سازمان ليگ 
مي آيد درصدي از قرارداد بازيكنان پول مي گيرد، 
خيلي فاجعه است. به صورت درصدي وقتي قرارداد 
بازيكنان ۱۰۰ ميليون بود، مثلًا ۲ يا ۳ درصد كم 
مي كردند، مي ش��د ۲، ۳ ميليون تومان، اما الان 
قراردادها بالا رفته و همه رقم ها زياد ش��ده باز هم 
مي آيد درصدي پول كم مي كند. اصلاً بايد مشخص 
ش��ود اين پول هايی را كه از قرارداد بازيكنان كم 
مي كنند كجا هزينه مي ش��ود! اصلًا آيا حق دارند 
چنين پولي را كم كنند؟! بعد اين پول كجا هزينه 
مي شود و طبق چه قانوني اين پول بايد از قرارداد 
بازيكنان كم شود؟« همزماني اعتراض غفوري در 
اين باره با اختلافي كه آجورلو با سازمان ليگ پيدا 

كرده بود مي تواند بسيار قابل تأمل باشد. 
غفوري جمعه ش��ب پس از بازي با فجر ش��هيد 
سپاسي در ش��يراز هم ادعايش را تكرار مي كند، 
البته با آب و تاب بيش��تر، مصاحبه اي كه پس از 
ناكامي مديرعامل اس��تقلال در گرفتن تبليغات 
محيطي از سازمان ليگ بسيار قابل تأمل است: 
»س��ازمان ليگ هر س��ال، 5 درصد از ق��رارداد 
بازيكنان و مربيان را كسر مي كند  بدون اينكه آنها 
راضي باش��ند. اين اتفاق در ليگ هاي دسته هاي 
اول و دوم هم رخ مي دهد و كس��ي نمي داند اين 
پول بزرگ در كجا هزينه مي شود. در اين خصوص 
نظر كدام بازيكن و پيشكسوت را پرسيده  اند كه 
چنين قانوني را تصويب كرده اند. در روز روشن، 
پول بازيكن را برمي دارند. اين حق خوري است كه 
در روز روشن، دست در جيب بازيكنان مي كنند و 
بايد در آن تجديدنظر شود. اين اتفاق در هيچ جاي 

دنيا رخ نمي دهد، ديوار بازيكنان كوتاه است.«
  وقتي فوتبالي ها نمی خواهند حق قانوني 

را هم بدهند
با صحبت هاي غفوري، دعواي باشگاه استقلال و 
سازمان ليگ وارد فاز جديدي ش��ده است. اگر تا 
ديروز ماجراي واگذاري تبليغات محيطي، آجولو و 
بهاروند را روبه روي هم قرار داده بود، اين بار به نظر 
مي رسد پس از مغلوب شدن مديرعامل استقلال در 
گرفتن تبليغات محيطي، زمين بازي عوض شده و 
آبي ها با ميدان داري كاپيتان شان، جبهه جديدي را 
عليه سازمان ليگ پيدا كرده اند كه جاي تأمل دارد. 
البته در ماجراي حق و سهم باشگاه ها از تبليغات دور 
زمين و عدم شفاف سازي توسط سازمان ليگ درباره 

مبلغ قرارداد و سهم باشگاه ها، پيشنهاد آجورلو براي 
واگذاري اين بخش به باش��گاه ها مي توانست يك 
فرصت براي ليگ برتري ها براي درآمدزايي باشد 

كه با مخالفت اكثر تيم ها شكست خورد. 
ماج��راي ادعايي كه غفوري عليه س��ازمان ليگ 
مطرح كرده، اما جوس��ازي برابر يك حق قانوني 
اس��ت كه اهالي فوتبال از مربي و بازيكن و س��اير 
دس��ت اندركاراني كه قرارداد امضا مي كنند بايد 
پرداخت كنند و موضع گيري براي عدم پرداخت 
اين حق عضويت ناچيز نس��بت ب��ه قراردادهاي 

چندده ميلياردي تنها يك زياده خواهي است. 
بر اساس ماده 7۱ اساس��نامه فدراسيون فوتبال، 
يكي از راه هاي كسب درآمد اين فدراسيون دريافت 
»حق عضويت سالانه اعضا«ست كه در بند »الف« 
اين ماده آمده اس��ت. در ماده ۱۰ اساس��نامه هم 
بازيكنان طبق بند »د« به عنوان اشخاص حقيقي، 
جزو اعضاي فدراس��يون هس��تند كه بايد طبق 
ماده 75 »حق عضويت« پرداخت كنند. اين حق 
عضويت براس��اس بند يك ماده 75 بايد »قبل از 
آغاز مسابقات پرداخت شود« و طبق بند ۲ »ميزان 
حق عضويت، هر سال بنا بر پيشنهاد هيئت رئيسه و 

توسط مجمع عمومي تعيين مي شود.« 
بر اين اساس براي سال جديد طبق تصميم مجمع 
فدراس��يون فوتبال، حق عضويت براي بازيكنان 
برخلاف ادعاي غفوري كه 5 درصد عنوان كرده، 
۲/5 درص��د از مبلغ قرارداد، معين ش��ده كه بايد 
بازيكنان بپردازند. اين پول توس��ط سازمان ليگ 
به حساب فدراسيون فوتبال واريز مي شود و جزو 

درآمدهاي اين مجموعه است.
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شیوا نوروزي
فريدون حسن

جدايي ژاوي از بارسلونا به پايان رسيد
مهندسدرمسيراحيايكاتالانها

انتظارها به پايان رسيده و مربي كه هواداران بارسلونا منتظرش بودند 
خودش را به اين شهر رس��انده تا رسماً س��كاندار بلوگرانا شود. ژاوي 
هرناندز بعد از گمانه زني هاي مختلف به عنوان س��رمربي جديد بارسا 
انتخاب شد و فردا در مراسم معارفه شركت مي كند. كاپيتان سابق كه 
طي ۱7 سال يار كليدي بارسلونا بود و به او لقب »مهندس« داده بودند 

براي احياي تيم محبوبش برنامه هاي زيادي دارد. 
  پيش به سوي خانه

جدايي ژاوي از بارسا بعد از شش سال تمام شده و زمان آن رسيده كه 
هرناندز هنر مربيگري اش را اين بار در تيم س��ابقش به معرض نمايش 
بگذارد. سرمربي جديد بارسا وقتي نيوكمپ را در سال ۲۰۱5 به مقصد 
السد ترك كرد انتظارش را نداشت يك روز هدايت بارسلوناي بحران زده 
را بپذيرد، اما واقعيت اين است كه آبي و اناري ها بيشتر از هر زمان ديگري 
به كمك او نياز دارند. سران باشگاه به رونالد كومان بيش از يك سال و 
نيم فرصت دادند تا بارسا را به جايگاه واقعي اش بازگرداند، منتها كومان 
هرگز نتوانست اين خواسته را محقق كند. صدور حكم اخراج آخرين 
راهكار باقي مانده براي خوان لاپورتا بود و بهترين گزينه براي جايگزيني 

كومان هم كسي نبود جز ژاوي هرناندز. 
  كارنامه ژاوي

مذاكرات با مديران باشگاه قطري اگرچه چند روزي به طول انجاميد، ولي 
مهم نتيجه است. السد با جدايي زودهنگام مربي موفق خود موافقت كرد 
تا بارسلونا رسماً از سرمربي جديدش رونمايي كند. باشگاه قطري مدعي 
است كه بارسلونا مبلغ 5ميليون يورو حق فسخ ژاوي را پرداخت كرده و 
برخي رسانه هاي اسپانيا نيز مدعي شده اند ژاوي براي بازگشت به بارسا 
اين رقم را از جيب داده است. در هر صورت براي كاتالان ها اميدوار شدن 
به آينده با سرمربيگري ژاوي اهميت دارد، آنها لحظه شماري مي كنند 
تا كاپيتان متعصب روي نيمكت بنشيند. ژاوي تا سال ۲۰۱5 پيراهن 
آبي و اناري ها را پوشيد و طي ۱7 سال جام ها و افتخارات مختلفي را تجربه 
كرد. او بعد از انجام 565 بازي و كسب ۲۳ جام با بارسلونا راهي قطر شد؛ 
اولين بازيكن السد بود و پس از آن از سال ۲۰۱9 پا به عرصه مربيگري 
گذاشت. سرمربي السد در 95 بازي هدايت اين تيم را برعهده داشته و 
هفت جام به ويترين افتخارات السد اضافه كرده است. اخراج كومان و 
پيشنهاد رسمي بارسا اجازه نداد ژاوي بيش از اين در آسيا بماند. بر اساس 

اعلام باشگاه، قرارداد سرمربي 4۱ ساله تا سال ۲۰۲4 خواهد بود. 
  بازگشت به زندگي

ژاوي هرناندز كه مي داند چه مسئوليت سنگيني را پذيرفته در صفحه 
اينستاگرامي اش با شور و شوق زياد نس��بت به بازگشتش به نيوكمپ 
واكنش نشان داد: »هواداران عزيز، من در حال بازگشت به خانه هستم. 
به جايي برمي گردم كه شاهد رشد من بود، به باشگاهي برمي گردم كه 
زندگي ام است. هيچ كلامي براي توصيف احساسم در دفاع از اين سپر كه 
در قلبم جا گرفته، حس دوباره شور و شوق جاري در نيوكمپ و شنيدن 
فريادهاي تش��ويق اين هواداران فوق العاده ندارم. مي دانم كه در لحظه 
س��ختي به اين تيم آمده ام، اما با بيشترين اشتياق ممكن با اين چالش 
روبه رو مي شوم. من در كنار همه ش��ما تلاش مي كنم و مي جنگم تا با 
هم به جايگاهي كه شايسته آن هستيم، برسيم. از باشگاه بارسلونا براي 
اعتمادي كه به من كرد، سپاسگزارم و از همه هواداراني كه باور داشتند 
من بايد اين نقش مهم را برعهده بگيرم تشكر می كنم.« سرخيو بارخوان، 
سرمربي موقت تيم هم كه ديشب براي آخرين بار در بازي با سلتاويگو 
روي نيمكت نشست واكنشي حرفه اي به آمدن ژاوي داشت: »ما رابطه 
خوبي داريم و با او در تماس هس��تم. هرگونه سؤالي وجود داشته باشد 
پاسخ خواهم داد تا به باشگاه كمك كنم. اين مسئله را از قبل مي دانستم. 
در واقع مي دانس��تم حضور من تاريخ انقضا دارد، با اين حال خوشحال 
هستم.« لوئيز انريكه، سرمربي اسپانيا هم با يك جمله از بازگشت ژاوي 
ابراز خوشحالي كرد: »ژاوي به بارسا برگشته و اميدوارم بتواند جام هاي 

زيادي براي اين تيم كسب كند. برايش بهترين ها را آرزو مي كنم.«
  استرلينگ و هالند در رادار 

گرفتن چند س��تاره و تزريق انگيزه و روحيه اتحاد، اصلي ترين اهداف 
ژاوي به شمار مي روند. نقل و انتقالات زمستاني اولين فرصت سرمربي 
جديد براي خريد بازيكن اس��ت و طبق ادعاي رس��انه ها حداقل س��ه 
بازيكن در اين پنجره به تيم اضافه خواهند شد. رحيم استرلينگ مهاجم 
ناراضي من سيتي يكي از اين گزينه هاست. ضمن اينكه ارلينگ هالند 
مهاجم دورتموند نيز اگر به جمع آبي ها و اناري ها بپيوندد شايد قدري از 
مشكلات گلزني بارسا حل شود. هرچند با آمدن مهاجمان جديد باز هم 
پيدا كردن جايگزين ليونل مسي يكي ديگر از چالش هاي ژاوي خواهد 
بود. سروسامان دادن به كادر پزشكي تيم و جلوگيري از افزايش تعداد 

مصدومان يكي ديگر از برنامه هاي جانشين كومان است.

حاشيه اي بر اعتراض وريا غفوري كاپيتان استقلال به پرداخت حق عضويت بازيكنان در سازمان ليگ

لگدبهقانونبرايزيادهخواهيهايتمامنشدنی

فروغيبازهمطلاييشد
قهرمان المپيك ايران باز هم تيرش را طلايي شليك كرد تا اين بار در 
كنار تيرانداز بانوي هندي مدال طلاي مس��ابقات تيراندازي قهرماني 
جهان جام رياست فدراسيون جهاني در لهستان را به گردن آويزد. جواد 
فروغي تنها نماينده ايران در اين مسابقات پس از درخشش در مراحل 
ابتدايي همراه با ورزشكار هندي با تركيب تيم هايي از كشورهاي فرانسه 
و روسيه رشته ميكس تپانچه ۱۰ متر بادي به رقابت پرداختند كه در 
نهايت موفق شدند مدال طلاي اين دوره از رقابت ها را از آن خود كنند. 
همچنين تركيب تيم هاي آلمان، فرانسه و صربستان، يونان مدال برنز 
اين دوره از رقابت ها را به طور مشترك از آن خود كردند. پس از كسب 
اين مدال، رئيس فدراسيون تيراندازي امريكا قهرماني تيرانداز كشورمان 
و ادامه روند موفقيت هاي ايران در كسب موفقيت در رشته تپانچه را به 
جواد فروغي و نجفي، سرمربي تيم ملي تپانچه تبريك گفت. همچنين 
رئيس و دبيركل فدراسيون جهاني و رؤساي فدراسيون هاي حاضر در 

مسابقات نيز اين موفقيت را به تيم ايراني حاضر تبريك گفتند.

هفته پنجم ليگ برتر واليبال
سپاهان– لبنيات،بازي6امتيازي

رقابت هاي ليگ برتر واليبال باشگا هاي ايران در حالي به هفته پنجم رسيد 
كه جدال س��ه تيم بالاي جدول هر هفته سخت تر و نزديك تر مي شود. 
سپاهان، ش��هرداري اروميه و لبنيات هراز آمل، س��ه تيم بالاي جدول 
هستند كه هر چهار بازي گذشته خود را با پيروزي پشت سر گذاشته اند. 
سپاهان و شهرداري ۱۱ امتيازي هستند و لبنيات با ۱۰ امتياز سايه به 
سايه آنها را تعقيب مي كند. ش��ايد به همين علت باشد كه ديدار امروز 

سپاهان و لبنيات هراز آمل را يك بازي 6 امتيازي ناميده اند. 
بازنده ديدار اين دو تيم هم اولين شكست اين فصل خود را تجربه مي كند 
و هم اينكه شايد از جمع بالانشينان فاصله بگيرد و در آن سو برنده بازي 
مي تواند اميدوار به تصاحب صدر جدول باش��د. در اين ميان شهرداري 
اروميه تيم دوم جدول در خانه به مصاف س��ايپاي بح��ران زده مي رود و 
مي توان احتمال پيروزي اين تي��م را در اين نبرد خانگ��ي داد. بنابراين 

اروميه اي ها با خيالي آسوده نبرد اصفهان را رصد مي كنند. 
ديگر ديدار مهم امروز را دو تيم فولاد س��يرجان و پي��كان تهران برگزار 
مي كنند. دو تيم چهارم و شش��م جدول رده بندي كه نتيجه بازي نقش 
تعيين كننده اي در جايگاه آنها دارد و شايد در پايان نيز جای شان با هم 
جابه جا شود. شهداب يزد تيم پنجم جدول هم امروز در مريوان مهمان 
راهياب ملل اين شهر اس��ت و اگر مي خواهد همچنان مدعي باقی بماند 
چاره اي جر پيروزي ندارد. در ساير بازي ها پاس گرگان ميزبان هورسان 
رامسر است، مس رفسنجان از شهرداري گنبد پذيرايي مي كند و در نهايت 

آذرباتري اروميه در اين شهر به مصاف شهرداري ورامين مي رود.

نقرهجهانيدادمرزتقديمشهيدلندي

عكسهاييادگاريبهجايتجليلوپاداش!
اميرمحمد يزداني از مسئولان استان مازندران در خصوص عمل نكردن       بازتاب
به وعده هاي خود انتقاد ك��رد. نايب قهرمان كش��تي آزاد جهان در 
گفت وگو با تسنيم از تلاش هاي دبير، رئيس فدراسيون براي پرداخت پاداش ها و حل شدن مشكل 
استخدام مدال آوران گفت و تلنگري هم به مسئولان اس��تانش زد: »استان با يك سكه و حواله از ما 
تجليل كرد، اما از سوي مسئولان شهري هيچ خبري نشد. يك روز به خانه مان آمدند و عكس گرفتند 
و رفتند. بيشتر جوايزي كه گرفتيم، كاري بود كه رئيس فدراسيون كشتي انجام داد. در شهرها كه 
هيچ خبري نبود. گفتند مراسم تجليلي از سوي مقامات شهري براي ما گرفته مي شود، اما هر هفته 
كه مي دانستند نيستم و درگير ليگ و تمرين هستم، مي گفتند مي خواهيم مراسم بگيريم كه نمي شد. 

رئيس فدراسيون براي ما كد استخدامي گرفته و خدا را شكر در اين زمينه مشكلي وجود ندارد.«

دور رفت ليگ برتر كشتي آزاد در 
ماني سعيدي
      کشتی

حالي به پاي��ان رس��يد كه تيم 
مقاومت بسيج  با يك تركيب جوان 
در اين رقابت ها در گروه »ب« با تيم هاي صنايع مازندران، ستارگان 
ساري و خراسان جنوبي به رقابت پرداخت و در پايان اين مرحله در 
رده چهارم قرار گرفت. مسئولان مقاومت بسيج كه پس از ۱4 سال 
دوباره در ليگ كشتي تيمداري مي كنند، حضور در اين رقابت ها را به 
گفته رضا صفري، سرپرس��ت تيم كمك به ورزش كشور، كشف 
استعدادهاي ورزشي و همچنين برنامه ريزي بلندمدت برای سال هاي 
آتي عنوان كرده اند، به خصوص كه با توجه به گفته صفري، اين تيم با 
كمترين هزينه در ليگ كشتي شركت كرده است: »با بهره گيري از 
پتانسيل سرباز و بسيجي هايي كه همواره كمك حال ما بوده اند اين 
تيم با هزينه بسيار پاييني در مقايسه با هزينه هاي ميلياردي ساير 
تيم ها بسته شده است.« حسن رحيمي، دارنده مدال برنز المپيك 
۲۰۱6 ريو و قهرمان ۲۰۱۳جهان كه سرمربيگري تيم مقاومت بسيج 

را برعهده دارد در پايان دور رفت ليگ برتر در گفت وگويي كه ديروز با 
خبرگزاري مهر داشت، درباره هدف تيم گفته است: »پشتوانه سازي 
مهم ترين هدف ما در كشتي است كه در دور رفت رقابت هاي ليگ 
برتر به اين مهم رسيديم. بيشتر كشتي گيران جوان تيم مقاومت پيش 
از ليگ در رقابت مهم ديگري كشتي نگرفته بودند. رقابت هاي ليگ 
فرصت بسيار خوبي است تا كشتي گيران جوان و نفرات باتجربه تن به 
تن شوند و همين موضوع باعث مي شود آزادكاران جوان ضمن كسب 
تجربه براي حضور در مسابقات بزرگ ديگر ترس و واهمه اي نداشته 
باشند.«  رحيمي با وجود چهارمي مقاومت بسيج در گروه »ب« در 
پايان دور رفت، مي گويد از عملكرد شاگردانش راضي است: »با وجود 
كم تجربه بودن اعضاي تيم در مقابل كش��تي گيران تيم هايي كه 
هزينه هاي بس��ياري انجام داده اند در مجموع از نتايج كسب شده 
رضايت داريم. ب��ا توجه به اينكه ب��ه هدف اصلي خ��ود كه همانا 
پشتوانه سازي است دست يافته ايم با برنامه ريزي بهتر در دور برگشت 

رقابت ها حضور پيدا خواهيم كرد.«

 نگاهي به حضور مقاومت بسيج 
در ليگ برتر كشتي به بهانه پايان دور رفت

رحيمي:هدفمانپشتوانهسازياست

سال گذشته بود كه مدال قهرماني 
اشرف امين

    چهره
جهان��ی اش را ب��ه مدافع��ان 
س��لامت اس��تان خوزستان 
تقديم كرد و ح��الا از تصميمش ب��راي اهدای م��دال نقره 
اميدهاي جهان به خانواده شهيد لندي خبر مي دهد. سخن 
از پويا دادمرز اس��ت، يكي از پهلوانان كشتي ايران كه خوب 

مي داند راه و رسم پهلواني چيست و چگونه بايد مردم دار 
بود تا هميشه سرافراز ماند. پويا براي رسيدن به اين 

مهم تلاش زيادي كرده و راه سختي را پشت سر 
گذاش��ته اس��ت. دادم��رز به رغ��م ابت��لا به 
سرماخوردگي ش��ديد با تب بالا روي تشك 
رفت و تا فينال وزن خود بالا آمد و در نهايت 
به كس��ب نايب قهرماني جهان رضايت داد. 
پويا دادمرز در اقدام��ي قابل تقدير تصميم 
گرفته مدالش را تقديم نوجوان همشهري اش 
كند. مدالي كه با زحمت زياد به دست آمد، اما 

كار علي لندي بزرگ تر بود. علي لندي همان 
نوجوان ايذه اي است كه براي نجات دو هموطن 

خود به آتش زد و در اين راه جانش را از دست داد. 
نايب قهرمان مسابقات صربستان قرار است به زودي 
به ديدار خانواده علي لندي برود و به پاس جانفشاني 

او، مدالش را به اين شهيد فداكار اهدا كند.

جاناتان اوشي*

اوجحساسيتدردلامدونينا
آث ميلان شكست ناپذير با همشهري اش اينترميلان امشب در سن سيرو 
يك »دلامدونينا«ي مهم را برگزار مي كنند. ميلان بالاي سر اينتر قرار 
دارد ولي اينتر كه مدافع عنوان قهرماني اس��ت با هفت امتياز كمتر از 
رقيب اگر در دربي نيز تسليم ش��ود عملًا شانسش براي فتح اسكودتو 
كمرنگ تر از قبل مي شود. اين آخرين بازي سري آ در اين هفته است 
و پس از آن بازي ها به خاطر فيفادي و بازي هاي ملي دو هفته تعطيل 
مي شود. دويست و بيست و نهمين تقابل دو تيم در سن سيرو به ميزباني 
ميلان است و روسونري تا اينجا شانه به شانه ناپولي صدرنشين حركت 
كرده است. تيم استفانو پيولي اگرچه در ليگ قهرمانان بحران زده است 
و اميد كمي براي صعود دارد، اما قضيه دلامدونينا متفاوت است. ميلان 
فصل را با هدف قهرماني و شكستن طلسم ناكامي ۱۰ ساله آغاز كرد. 
از طرفي روسونري سه دربي آخر را به اينتر واگذار كرده و فصل پيش 
توسط اينتر از كوپا ايتاليا حذف شد. با توجه به اين شرايط، ميلاني ها 
انگيزه هاي زيادي براي انتقام دارند. در بازي امشب زلاتان چهره شاخص 
تيمش است. اينتر شرايط نس��بتاً خوبي براي بازي با ميلان دارد. تيم 
سيمونه اينزاگي بعد از باخت به لاتزيو ديگر در هيچ مسابقه اي شكست 
نخورده و تيم سوم سري آست و در اروپا نيز شانس صعود از گروهش را 
دارد. اين تيم فصل گذشته نوار قهرماني هاي يووه را پاره كرد و جام را 
به خانه آورد. براي هاكان چالهان اوغلو اين ديدار اهميت ويژه اي دارد. 
هافبك نرآتزوري امسال از ميلان راهي اينتر شد و اين اولين دربي است 

كه او در مقابل تيم سابقش به ميدان مي رود.
*  اسپورت موله

قهرمانبيلبوردتبليغاتيمديراننيست
اهدای پاداش قهرمانان المپيك و پارالمپيك از سوي رياست جمهوري و 
وزارت ورزش در دولت جديد اقدامي پسنديده و در خور توجه بود كه به 
جرئت مي توان گفت نمي توان مورد مشابهي در خصوص آن پيدا كرد. اين 
براي اولين بار بود كه مدال آوران ورزش كش��ور به موقع پاداش هاي خود 
را دريافت مي كردند تا بتوانند با خيالي آس��وده به تلاش هاي خود براي 
موفقيت هاي بعدي ادامه دهند. با اين حال هنوز مشكلاتي وجود دارد كه به 
نظر مي رسد وزارت ورزش بايد با نگاهي جدي تر به آنها توجه داشته باشد تا 

ورزشكاران بيهوده دلخوش به وعده هاي اين و آن نباشند. 
بارها و بارها از زبان رسانه ها عنوان شده كه مديران و مسئولان فقط براي 
گرفتن عكس يادگاري در كنار قهرمانان حاضر مي شوند و اين موضوع اينقدر 
تكراري شده كه شايد بيان دوباره آن از سوي رسانه ها چندان مطلوب به نظر 
نرسد، اما وقتي يك قهرمان جهان هم اين مسئله را فرياد مي زند آن وقت بايد 
نگاهي تازه به آن داشت. قهرماني در جهان و كسب مدال و افتخار براي كشور 
چيزي كمتر از قهرماني در المپيك نيست، اما ورزشكاراني كه در اينگونه 
رقابت ها موفق به كسب مدال و افتخار مي شوند همواره مورد بي مهري قرار 
مي گيرند و پرداخت پاداش زحمات شان با مسائل عجيب و غريبي همراه 
مي شود و بعضاً حتي چند سالي به طول می انجامد. نمونه اين ورزشكاران، 
امروز قهرمانان كشتي كشور در مسابقات جهاني نروژ هستند كه هرچند 
تجليل هايي از آنها به عمل آمده، اما هنوز هم مي توان از صحبت هاي شان 

رگه هايي از بي توجهي  و ناديده گرفته شدن ها را ديد. 
هنوز هم مي توان ش��نيد كه برخي آمده اند و عكس يادگاري گرفته اند و 
رفته اند. اين را ديگر رس��انه ها نمي گويند، اين حرف، حرف نايب قهرمان 
جهان است وقتي مي گويد: »يك روز به خانه مان آمدند و عكس گرفتند و 
رفتند. گفتند مراسم تجليلي از سوي مقامات شهري براي ما گرفته مي شود، 
اما هر هفته كه مي دانستند نيستم و درگير ليگ و تمرين هستم، مي گفتند 
مي خواهيم مراسم بگيريم كه نمي شد. مي دانستند ليگ شروع شده، در 

همان روزهايي كه ما نبوديم قرار مراسم مي گذاشتند.«
اتفاق تلخي است، اينكه ورزشكار و مدال آور جهاني ابزاري شود براي تبليغ 
فلان مسئول شهر يا استان، اينكه به ورزشكار مدال آور كشور با ديد يك 
بيلبورد تبليغاتي نگاه شود و با هزار وعده و وعيد كنارش عكس يادگاري 
گرفته شود و در نهايت هم هيچ، در روزهايي كه وزارت ورزش و حتي شخص 
رئيس جمهور كمر همت بس��ته اند براي توجه به ورزشكاران، عده اي هم 
پيدا مي شوند كه همچنان به دنبال عكس يادگاري هستند براي پر كردن 

قاب هايي كه در اتاق هاي شان نصب مي شود.
همان ها كه آمدند و با كارت هديه يك ميليون توماني كنار قهرمان جهان عكس 

گرفتند و رفتند،پس از آن هم كارت مسدود بود و غيرقابل برداشت!
اين تنها يك نمونه كوچك از اتفاقاتي اس��ت كه بع��د از قهرماني براي يك 
ورزشكار غيرفوتبالي رخ مي دهد. ورزشكاراني كه اگر دلگرمي ها و حمايت هاي 
فدراسيون هاي ش��ان نبود معلوم نبود تا چه زماني می توانس��تند اينگونه 
برخوردها را تحمل كنند و تاب آورند كه تابلويي باشند براي ژست گرفتن 
و عكس يادگاري گرفتن ب��راي آقايان مس��ئول. وزارت ورزش در ماجراي 
پاداش المپيكي ها و پارالمپيكي ها سنگ تمام گذاشت كه جاي تقدير دارد، اما 
وزارت نشينان فراموش نكنند كه قهرمانان جهان هنوز چشم به اقدام آنها دارند 
و دل شان خون است از ناديده گرفته شدن از سوي مسئولان، به خصوص اينكه 
بعد از فاصله گرفتن از بازه زماني مسابقات قهرماني جهان خيلي زود همه چيز 

فراموش و فوتبال زدگي مسئولان بيشتر از قبل عيان مي شود. 
شنيدن درد ورزشكاران و توجه به مش��كلات آنها اقدامي بوده كه وزارت 
ورزش با مسئولان جديد خود تا حدودي در انجام آن موفق بوده، اما بهتر 
است اقدامي هم صورت گيرد در خصوص سوءاستفاده برخي از مديران كه 
اينگونه با احساسات و روح و روان ورزشكاران قهرمان و مدال آور كشور بازي 

نكنند و آنها را تابلوي تبليغاتي خود ندانند.


